
Події війни 1941–45 років в нашій ро�
дині від прадіда та прабабусі і до
моїх батьків вважаються героїчни�

ми. Моєму прадідусеві в той час було 11
років, а прабабусі не було і п'яти. Ось, що
я знаю з розповідей прадідуся Гурія.

"У Сталінград війна увірвалася раптово.
23 серпня 1942. Ще напередодні ми чули
по радіо, що бої йдуть на Дону, майже за
100 кілометрів від міста. Працювали всі
підприємства, ма�
газини, кінотеатри,
дитячі садки, шко�
ли готувалися до
нового навчально�
го року. Але в той
день, пополудні,
все відразу зруй�
нувалося. 4�я ні�
мецька повітряна
армія обрушила
свій бомбовий
удар по вулицях
Сталінграда. Сотні
літаків, здійснюю�
чи один захід за ін�
шим, планомірно
знищували житлові
квартали. Всі зу�
силля противника
були спрямовані
на знищення саме
мирного населення. Скільки тисяч сталін�
градців загинуло в ті дні в підвалах обвале�
них будівель, задихнулося в земляних схо�
вищах, згоріло заживо в будинках – ніхто
не знає. – Наш будинок згорів. Ми бігли по
вогненному коридору вниз, до Волги, яку
через дим не було видно, хоч вона була
зовсім близько. Навколо чути крики збо�
жеволілих від жаху людей. На вузькій
кромці берега скупчилося багато народу.
Поранені лежали на землі разом з мертви�
ми. На горі, на залізничних шляхах вибуха�
ли вагони з боєприпасами. Раптом поба�
чили невеликий буксирний пароплав.
Ледве піднялися по трапу, як пароплав ві�
дійшов. Оглянувшись, побачив суцільну
стіну палаючого міста. Сотні німецьких лі�
таків, низько спускаючись над Волгою,
розстрілювали жителів, які намагалися
переправитися на лівий берег. Річковики
вивозили людей на звичайних прогулян�
кових пароплавах, катерах, баржах. Фа�

шисти підпалювали їх з повітря. Волга ста�
ла могилою для тисяч сталінградців. 

Слухаючи розповіді дідуся Гурія, я час�
то думаю: "Яку стійкість здатні проявити
діти в боротьбі за життя!" Матері дідуся в
той час потрібно було невдовзі народжу�
вати. І Гурій вже усвідомлював, що він –
єдиний, хто може допомогти їй. Вони но�
чували під відкритим небом, і Гурій під�
таскував солому, щоб мамі було легше

лежати на підмер�
злій землі, збирав
колоски і кукуруд�
зяні качани. Вони
пройшли 200 кіло�
метрів, перш ніж
їм вдалося знайти
дах – залишитися
в холодному сараї
в хуторі. Гурій по
обледенілому схи�
лу спускався до
ополонки, щоб
принести води,
збирав дрова, щоб
обігріти сарай. У
цих нелюдських
умовах на світ
з'явилася дівчин�
ка, його сестра...

"Я часто відлу�
чався з свого при�

тулку, щоб добути їжу для матері і молод�
шої сестри. Але мама не знала, що я пос�
тійно під вогнем повзаю в сусідній підвал,
де розташувався артилерійський коман�
дний пункт".

Одного разу, коли фашисти почали
чергову атаку, вибухом розірвало теле�
фонні дроти. На очах Гурія загинули двоє
зв'язківців, які один за одним намагалися
відновити зв'язок. Фашисти були вже в
десятках метрів від КП, коли Гурій, надів�
ши маскувальний халат, поповз шукати
місце обриву. Незабаром офіцер уже пе�
редавав команди артилеристам. Ворожа
атака була відбита. Ще не раз у вирішаль�
ні моменти бою хлопчисько під обстрілом
з'єднував порушений зв'язок. Капітан, пе�
редаючи матері хлопчика буханки хліба і
консерви, дякував її за виховання такого
відважного сина". 

Тепер про бабусю Тетяну.У підвалі під
дерев'яним будинком ховалися троє
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Всенародний подвиг радянсько�

го, в тому числі українського

народу в боротьбі проти німець�

ких�фашистських загарбників остан�

нім часом перекреслюється... Ось, що

говорить про це доктор історичних на�

ук Юрій Володимирович Шиловцев –

керівник Центру захисту правди історії

Великої Вітчизняної війни Ради Орга�

нізації ветеранів України (був гостем

КНУБА разом з іншими ветеранами

війни 2011 року): "Радянський Союз
зображується всупереч вердикту Міжна�
родного Нюрнберзького трибуналу го�
ловним винуватцем Другої світової війни
разом з нацистською Німеччиною. Запе�
речується визвольний, справедливий ха�
рактер Великої Вітчизняної війни з боку
Радянського Союзу; її назва підмінена "ні�
мецько�радянською" або "Другою світо�
вою " ...Тим, хто дійсно здобув Перемогу,
хто пережив війну, хто знає історію, подіб�
на її інтерпретація може здатися маячнею
божевільного. На жаль, це не марення, а
по�геббельсівські розрахована ідеологіч�
на диверсія проти правди історії, проти ві�
кової дружби народів. Тому й боротьбу з
нею треба вести, як вели свого часу з Гіт�
лером, Геббельсом і іншими фашистськи�
ми заправилами – переконливо й напо�
легливо ..."

Війну з боку СРСР слід називати і

Великою, і Вітчизняною... Пропонує�

мо дані з історії воєнних років колиш�

ніх республік Радянського Союзу.

• Азербайджан. Понад 600 000 синів і
дочок цієї радянської республіки пішли на
фронт у перші дні війни. Невмирущою
славою покрили свої Бойові Знамена 77�
а, 223�я, 296�а 402�а, 416�а та ін. стрі�
лецькі дивізії, сформовані в Азербай�
джанській РСР. Відважно билися моряки
Каспійської флотилії. Протягом 1941 року
в цілях боротьби зі шпигунами і диверсан�
тами в республіці було створено 87 вини�
щувальних батальйонів і 1124 загони са�
мооборони. За роки війни робітники, кол�
госпники і представники інтелігенції рес�
публіки направили зі своїх особистих зао�
щаджень в фонд допомоги фронту близь�
ко 120 мільярдів рублів. "Ми, колгоспни�
ки, не пошкодуємо ні життя свого, ні май�
на, щоб звільнити улюблену Радянську
Батьківщину від злісних чужинців... Голова
колгоспу Гусейн�огли Рагімов "
• Вірменія. На кошти вірменського духо�
венства, віруючих Радянської Вірменії та
зарубіжних країн були побудовані дві тан�
кові колони "Давид Сасунський". Вірмени
Ірану та Ефіопії зібрали кошти на будів�
ництво танкової колони ім. І.Х. Баграмяна.
Американські вірмени надіслали велику

кількість медикаментів і грошові кошти
для Червоної Армії 
• Білорусь. Головною метою Гітлера була
Москва, шлях до якої пролягав через Бі�
лорусію. Проти підступного ворога під�
нявся весь народ. З перших годин війни
протягом місяця безстрашно бився чоти�
рьохтисячний гарнізон Брестської форте�
ці, що складалася з воїнів 30�ти націо�
нальностей. Їх подвиг названий безсмер�
тним. Героїчно під керівництвом партій�
них органів билися й підпільники Мінська.
У 1974 році, в рік 30�річчя визволення сто�
лиці Білорусі, Мінську було присвоєно
звання "Місто Герой" за мужність і геро�
їзм, виявлені трудящими міста і республі�
ки в роки боротьби з німецько�фашист�
ськими окупантами.
• Грузія. В рядах Радянських збройних
сил перебувало близько 500 000 послан�
ців грузинської РСР. Лише у військах За�
кавказького фронту боролося за Вітчизну
200000 воїнів в складі грузинських шале�
них дивізій та інших військових форму�
вань. Чимало бійців грузинської націо�
нальності брало участь у визволенні Укра�
їни, з яких понад сорок удостоєні звання
Героя Радянського Союзу. Особливо від�
значився інженер�батальйон під команду�
ванням капітана І.Ціцішвілі (в подальшому
– доктора архітектури Грузії). Чотири до�
би знадобилося воїнам цього підрозділу,
щоб в період звільнення Києва прокласти
через Дніпро міст завдовжки в 720 метрів.
• Казахстан. В ході Великої Вітчизняної
війни Казахстан перетворився на своє�
рідну кузню військових кадрів. На його те�
риторії розташовувалося 55 військових
училищ, шкіл і курсів, в яких були підго�
товлені тисячі офіцерів і сержантів Черво�
ної Армії. У період війни в республіці були
cформовані та направлені до складу Чер�
воної Армії 100�а, 101�а, 102�а стрілецькі і
105�а кавалерійські бригади національ�
них формувань. А бойові дії 116�ї стрі�
лецької (згодом 1�ї гвардійської Панфі�
ловської) дивізії, сформованої в Казах�
стані, стали еталоном мужності й стійкос�
ті. Саме в цьому з'єднанні при захисті
Москви 28 батирів (богатирів), що вступи�
ли у двобій з 50�ма фашистськими танка�
ми, увійшли в історію як 28 Героїв�панфі�
ловців.
• Великий внесок у справу Перемоги у

Великій Вітчизняній війні внесли й інші

республіки СРСР. Ніхто не стояв осто�
ронь від загальної Перемоги, ніхто не був
байдужий до долі улюбленої Батьківщини.
Що стосується Радянської України, то
вона не просто внесла свій вклад у роз�
гром ненависного ворога, а й разом з Ро�
сійською Федерацією і Білоруссю винес�

ла на собі основний удар військ гітлерів�
ської Німеччини та її союзників. А отже,
понесла й найважчі втрати ...
• Перемога була незаперечна. За муж�
ність і відвагу, проявлені в боротьбі проти
німецько�фашистських загарбників по�
над 2,5 мільйонів представників україн�
ського народу були нагороджені ордена�
ми і медалями. Майже чотирьом тисячам
воїнів, які представляють 40 національ�
ностей Країни Рад, присвоєно високе
звання Героя Радянського Союзу, в тому
числі 31 – двічі. В рядах українських пар�
тизан за свободу і незалежність Радян�
ської Батьківщини героїчно билися сини і
дочки понад 60 національностей. Більше
30�ти трудівникам України присвоєно
звання Героя Соціалістичної Праці.
• Про внесок у Перемогу жителів бло�

кадного Ленінграда красномовно гово�
рить Грамота від Президента США Фран�
кліна Д.Рузвельта (17 травня 1944 р.): "Від
імені народу Сполучених Штатів Америки
я вручаю цю Грамоту Ленінграду в пам'ять
про його доблесних воїнів, чоловіків, жі�
нок і дітей, які, будучи ізольованими за�
гарбником від іншої частини свого народу
і попри постійні бомбардування і неви�
мовні страждання від холоду, голоду і хво�
роб, успішно захищали своє улюблене
місто... і символізували цим незламний
дух народів Союзу Радянських Соціаліс�
тичних Республік ".

Це своєрідна відповідь фанатикам і

колишнім колабораціоністам, які

прагнуть переконати світову громад�

ськість в тому, що війна не була ні

Вітчизняною, ні Великою.

За матеріалами книги
"Перемога – одна на всіх".

2010 р.
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Зі спогадівТОМУ Й ВЕЛИКА,
І ВІТЧИЗНЯНА…

Якось взимку в редакції газети "Архітектура і будівництво" зібралися

студентські кореспонденти. В руках у Тимофія Тимченка, була книга "Спо�

гади дітей військового Сталінграда". На питання студкорів чому його заці�

кавив цей збірник Тіма відповів: авторами кількох спогадів були мої прадід

Гурій Хватков і прабабуся Тетяна Мамаєва. Ми всі попросили Тимофія під�

готувати матеріал для газети зі спогадами юних сталінградців. Читайте!

ПРО ЩО МОВЧАЛИ
ДІТИ СТАЛІНГРАДА

Розвідники 796 полку 150�ї стрілкової

дивізії Михайло Єгоров (справа)

і Мелітон Кантарія з Прапором Перемоги.

Берлін. Травень 1945

В окопі cталінградські діти, 1943 р.
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жінок і восьмеро дітей. Виходили з
підвалу за кашею чи водою лише старші
діти, яким було по 10–12 років: жінок
могли прийняти за розвідниць. Одного
разу в яр, де стояли солдатські кухні,
поповзла і п'ятирічна Танюшка. Вона
тупцювала, не наважуючись відкрити
двері і попросити каші. Перед нею зупи�
нився офіцер: "Звідки ти, дівчинко?" По�
чувши про підвал, він повів її в свою
землянку у відкосі яру. Поставив перед
нею казанок з гороховим супом. "Звати
мене Павло Михайлович Корженко, –
сказав капітан. – У мене син Борис –
твого ж віку". – Ложка тремтіла в мене в
руці, поки я їла суп, – завжди згадувала
бабуся. Павло Михайлович дивився на
мене з такою добротою і співчуттям, що
душа моя, скута страхом, обм'якла і зат�
ремтіла від подяки. 

Ще багато разів вона приходила до ньо�
го у землянку. Він не лише годував її, а й
говорив про свою родину, читав листи від
сина. Траплялося, розповідав про подвиги
бійців дивізії. Танюші він здавався рідною
людиною. Коли вона йшла, капітан завжди
давав з собою брикети каші для їх підвалу.
Тоді по�дитячому дівчинці здавалося, що
війна не може погубити таку добру люди�
ну. Але після війни Таня дізналася, що Пав�
ло Михайлович Корженко загинув в Украї�
ні при визволенні міста Котовська ...

Був ще такий випадок. У підвал, де хо�
валася родина бабусі, стрибнув молодий
боєць. "Як же ви тут жили?" – здивувався
він і відразу зняв свій речовий мішок. Пок�
лав на тапчан шматок хліба і брикет каші. І
відразу вискочив назовні. Мама Тані кину�
лася за ним, щоб сказати йому спасибі. І
тут на її очах бійця на смерть вразила куля.

"Якби не затримався, не став би з нами ді�
литися хлібом, може, встиг би проскочити
небезпечне місце", – бідкалася мама Тані.

Як же ви тоді виживали? – часто запи�
тували в дідуся з бабусею. – Тільки мило�
сердям радянського солдата. Його спів�
чуття до голодних і виснажених людей ря�
тувало нас від голоду. Кожен, хто вижив
серед обстрілів, вибухів, свисту куль,
пам'ятає смак мерзлого солдатського хлі�
ба й вариво з пшона брикету. 

Жителі знали, якої смертельної небез�
пеки зазнавали бійці, які з вантажем про�
довольства для жителів відправлялися, за
власною ініціативою, через Волгу. Зай�
нявши Мамаєв курган та інші висоти міс�
та, німці прицільним вогнем топили кате�
ри і човни, і лише рідкісні з них допливали
ночами до нашого правого берега, – час�
то згадували дідусь з бабусею.

"Ми повернулися у Сталінград, і мами
пішли працювати на підприємство, яке
знаходилося біля підніжжя Мамаєва кур�
гану, – згадують подружжя Хваткови, на�
шої сім'ї герої. З перших днів усім робітни�
кам, здебільшого це були жінки, треба бу�
ло збирати і ховати трупи наших солдатів,
загиблих при штурмі Мамаєва кургану. 

Важко таке уявити у наш прагматичний
час, але всього через два місяці після за�
кінчення боїв у Сталінграді з'явилися бри�
гади добровольців�будівельників. 

Починалося так. Працівниця дитячого
садка Олександра Черкасова запропо�
нувала своїми силами відновити невели�
ку будівлю, щоб скоріше прийняти дітла�
хів. Жінки взялися за пили та молотки,
самі штукатурили, фарбували. Іменем
Черкасової стали називати добровільні
бригади, які безоплатно піднімали зруй�

новане місто. Черкасівські бригади ство�
рювалися у розбитих цехах, серед руїн
житлових будинків, клубів, шкіл. Після
основної зміни жителі ще дві–три години
працювали, розчищаючи дороги, вручну
розбираючи руїни. Навіть діти збирали
цеглу для своїх майбутніх шкіл.

В одну з таких бригад вступили й мами
Гурія та Тані, – згадують наші ветерани. –
Мешканці, ще не оговталися від перене�
сених страждань, але хотіли допомогти
відновленню міста. Вони йшли на роботу
в дранті, майже всі босоніж. І на диво –
можна було почути, як вони співали. Хіба
забудеш таке? І тому, як каже дідусь Гурій,
наша сім'я стала потомственими буді�
вельниками. Цим я особливо пишаюся!" 

Підготував Тимофій Тимченко,
студкор газети 

Продовження, початок на стор. 1

Життя отримав кожний, але доля
написана – своя, тому…  дуже
боляче дивитись на людей, які

дійсно потребують допомоги. Ми впада�

ли у депресії через перше кохання, через
невірних друзів, сварки з батьками
тощо…. Але чи задумувались ви що є такі
люди, які навіть не знають що це таке лю�
бов чи люблячі батьки? Тому на нашому
факультеті була створена група волонте�
рів�студентів, які з любов'ю і милосердям
щораз готові прийти на допомогу саме до
таких знедолених діток, які не знали бать�
ківства чи ніколи не відчували достатку.
Головою цієї групи є Іванна Нестерук. 

Ще 4 листопада 2011 року декан
факультету АІТ, професор В.М.Смірнов
підписав угоду з Міжнародною громад�
ською організацією "Цивілізація культу�
ри духовності і розвитку", яку очолює
Н.Ю.Волошина, про співпрацю у сфері
благодійництва.

Мова йде про необхідність безкорис�
ливої допомоги, насамперед, сиротам,
хворим дітям, дітям з обмеженими мож�
ливостями, тим, хто гостро відчуває
потребу в добрі. До справи підключили�
ся всі факультети університету, студен�
ти НПУ ім. М.П.Драгоманова, ТОВ "Па�

пірус – все для офісу". Одні
вносили добровільні внески
у вигляді канцелярії чи прос�
то коштів, на які було куплено
шкільне приладдя. Так діткам,
протягом шести днів завезено
1414 зошитів, обкладинок до
них (60), 830 одиниць ручок,
стержнів, фломастерів, фарби
(гуаш і акварель). 

Всі ці дітки – талановиті, вони
із захопленням зможуть малюва�
ти у альбомах (202 шт.), які ми їм
подарували, вирізувати, ліпити,
майструвати… Одним словом,
благодійниками зібрано 3655 оди�
ниць канцелярських товарів на суму
16595 гривень. Цю допомогу отримали
216 дітей з них: 126 дітей сиріт серед
яких 2 хворі на ДБСТ – дифузні хвороби
сполучної тканини; 62 дитини з багато�
дітних кризових сімей; 28 дітей з обме�
женими можливостями.

Міжнародна громадська організація
"Цивілізація культури духовності і роз�

витку" за організацію акції "Дитина
потребує твоєї допомоги" та активну
участь у її проведенні висловила подяку
деканам факультетів АІТ та архітектур�
ного, професорам В.М.Смірнову та
О.В.Кащенку, заступнику декана АІТ
І.М.Мороз, Голові волонтерської спілки
ФАІТ Іванні Нестерук, волонтерам

цього факультету Олександрі Місюрі,
Олександрі Верховій, Оксані Бичковій,
Ользі Дмитрієвській, Марії Омельчен�
ко, Голові студентського самовряду�
вання архітектурного факультету
Євгенії Козаковій.

Оксана Бичкова,
студентка групи ПНК�21

Волонтери ФАІТу – гордість КНУБА!

Волонтери з дітлахами

Діти намалювали свої мрії 

216 дітей отримали

допомогу

День газети А+Б – ювілей

7 травня нашій газеті виповнюється 50. Півстоліття "А+Б"

читають студенти, викладачі, випускники КНУБА. Розповідають

їй кожний про своє: про конкурси, наукові досягнення, успіхи у спорті,

в студентському колективі , діляться думками про найпотаємніше: про кохан�

ня, сім'ю... Газета вирішила запитати: чи можна уявити КНУБА без газети

"Архітектура і будівництво". Читайте!

ГАЗЕТА – ДЗЕРКАЛО
ЖИТТЯ УНІВЕРСИТЕТУ

Ця розповідь про історію нашого видання періоду 1962–2012 років. 

Однак студентська преса нашого закладу має значно глибші корені.

У Київському будівельному інституті, починаючи з 30�х років – часу засновлення нашого закладу, орган комітету

КП(б)У та ЛКСМУ, дирекції, місцевкому та профкому називався "Пролетарські кадри". Відповідальними редакто�

рами були І.Шафран, Б.Гурман, А.Дрозд. Газета виходила на чотирьох шпальтах один раз у декаду. Газета вже

розповідала про невідомий широкому загалу період 30�х років. Напередодні війни випуск часопису припинився.

І лише 19 січня 1962 року бюро Жовтневого райкому партії підтримало клопотання парткому КІБІ

про відновлення видання інститутської багатотиражки.

7 травня 1962 року вийшов перший
номер часопису для студентів під
назвою "За будівельні кадри". Про�

тягом 4�х років редактором газети був вик�
ладач В.А.Молостов. Пізніше посада ре�
дактора газети стає штатною й її по черзі
займають В.І.Кутир, О.Г.Говорун, А.А.Бого�
віс, О.Г.Примак. Газета поступово набула
особливої популярності серед студентів.
Якщо відкрити підшивку з номерами газе�
ти за 1963 рік, то найбільше, що впадає до
ока – матеріали про будівництво централь�
ного корпусу нашого університету. Скільки
надій та мрій було з ним пов'язано! Студен�
ти марили про світлі зали для креслення,
великі лабораторії, просторі аудиторії, вик�
ладачі – про значне покращання учбового
процесу із збільшенням кількості аудито�
рій. Будівництво, яке здійснював Київмісь�
кбуд №3, просувалося дуже повільно, поп�
ри те, що у будівельних роботах на корпусі
брали активну участь студенти, партійний,
комсомольський, профспілковий актив на�
шого закладу. Два місяці, – пише газета, –
на будові працювали понад 400 студентів,
серед них велика кількість мужніх і завзя�
тих юнаків і дівчат з В'єтнаму. За словами
тодішнього ректора КІБІ Ю.О.Вєтрова "не
кожному в житті випадає вчитися в інститу�
ті, який до того ж і сам споруджував". Сла�
ветну сторінку в історію інституту вписали
студентські будівельні загони, – розпові�
дає "За будівельні кадри". Ще в червні
1956 року сотні студентів�добровольців під
час літніх канікул виїхали на збирання пер�
шого цілинного хліба. Студентський загін
КІБІ, що складався з 210 чоловік, 18 червня
1956 року виїхав поїздом у Кустанайську
область. Командиром зведеного загону
був студент Б.І.Козоріз. Починаючи з 1956�
го, поїздки на цілину студентських загонів
стали традиційними. Основним районом,

де працювали студенти КІБІ, був Семио�
зерний район Кустанайської області. Тут
зусиллями молодих побудовано житлові
будинки, зерносклади, дитячі яслі й садки,
школи, лікарні та ін. Близько 60 сту�
дентів�будівельни�
ків, – пише газета, –
було нагороджено
медалями "За осво�
єння цілинних зе�
мель" За ударну ро�
боту на будівництві
промислових, сіль�
ськогосподарських,
культурно�побутових
об'єктів в 1971 році
орденами і медалями
СРСР нагороджено
багато студентів КІБІ.
Студент А.Дронь – ор�
деном "Знак Пошани",
студенти А. Катющенко
та Б.Солдатенко – ме�
даллю "За трудову доблесть" та ін. Все це,
так би мовити, є історією діяльності нашо�
го університету, про яку старанно розпові�
дає протягом 50 років наша газета.

Вже понад 35 років працює в друковано�
му органі КНУБА І.І.Геращенкова, а 17 літ
його очолює. Кожний номер газети готу�
ється зусиллями студентських кореспон�
дентів та професіонала�журналіста. На
своїх шпальтах газета порушує нагальні
питання, пов'язані із навчанням і організа�
цією навчального процесу, обговорюються
переваги і недоліки в роботі окремих під�
розділів університету, розповідається про
виставки і конкурси студентських проектів,
друкуються репортажі про зустрічі з вете�
ранами. З особливою охотою читають вик�
ладачі і студенти матеріали під рубрикою
"На пагорбах київських", у яких газета зна�

йомить читачів з історією Києва, Со�
лом’янського району, де працює і вчиться
колектив викладачів та студентів. Останнім
часом студенти із задоволенням збирають

відповіді на

запитання своїх же однолітків, готують
матеріали на спортивні теми, збирають
цікаву сучасну інформацію, яка може
зацікавити студентів. 

Хотілося відзначити старанних студко�
рів Тимофія Тимченка та його тезку Тара�
са Тимченка, "молодих" студкорів газети
Дмитра Попова (ПЦБ�22), Оксану Бичко�
ву (ПНМ�21), умілих "журналістів" Дар'ю
Шахову та Анну Мороз з факультету
ГІСУТ, випускників Катю Гречин, Таню
Грудинську, Сергія Головача, які не забу�
вають редакцію "А+Б". Отже, скільки ціка�
вої інформації дає нам кожне число бага�
тотиражної газети. Цілий літопис життя
нашого КІБІ, КДТУБА, КНУБА – такі назви
протягом 80 років носив наш навчальний
заклад.

Матеріал підготував І.Савченко,
студент КНУБА, студкор газети

А + Б
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КНУБА БЕЗ "А+Б"
УЯВИТИ НЕМОЖЛИВО

А.М.Кравчук, проректор з навчальної

роботи КНУБА: "Незважаючи на високий

рівень, спектр для вдосконалення є"

Газета "Архітектура і будівництво" дуже
цікава і, безперечно, потрібна. Впродовж
багатьох років на її сторінках висвітлюєть�
ся життя і діяльність КНУБА. Але, незважа�
ючи на досить високий рівень, є ще вели�
кий спектр для вдосконалення. На мою
думку, газета мала б порушувати більше
проблемних питань, які стосуються осві�
тянської та соціально�побутової сфер,
озвучувати думки видатних освітян щодо
тих чи інших проблем. Також "Архітектура
і будівництво" має висвітлювати не лише
поточні події, але й загострювати питання
на тих проблемах, які існують в універси�
теті та суспільстві загалом. Хотілося б ба�
чити матеріали про відомих вчених в галу�
зі будівництва і архітектури, також про ві�
домі архітектурні (будівельні) об'єкти Ук�
раїни і Києва та, наприклад, про старі ки�
ївські вулички та будинки…

Анатолій Ігнатович, аспірант КНУБА:

"Газеті треба розширюватися"

3 року в рік "Архітектура і будівництво"
вдосконалюється. Особливо покращився
зовнішній вигляд видання – гарний білий
папір, цікавий кольоровий дизайн... Якість
помітна і в змістовому наповненні. Відчу�
вається, що тут дійсно тримають руку на
пульсі студентського та освітнього життя.
Я часто буваю в різних містах та універси�
тетах і можу впевнено сказати, що в нашо�
му виданні, регулярно, всеохопно й глибо�
ко висвітлюються ці важливі теми.

Газета часто дивує чимось новим і ціка�
вим. Я постійно переглядаю освітні та мо�
лодіжні матеріали і вже переконався: як�
що їх виділила редакція, значить, вони
важливі. На мою думку, засновникам га�
зети варто задуматися над розширенням
газети, збільшенням обсягу і періодич�

ності. На мою думку, редактор І.І.Гера�
щенкова разом із студентськими корес�
пондентами має весь необхідний для
цього потенціал.

Тамара Мацура, студентка третьего

курсу КНУБА: "Більше б матеріалів про

студентів!"

3 "Архітектури і будівництва" довідуюся
багато цікавого про життя студентів, про
те, що відбувається в нашій країні, місті,
університеті. Багато статей змушують по�
новому подивитися на студентських ліде�
рів і викладачів. Так, наприклад, для мене
була дуже цікавою стаття про нашого рек�
тора. Думаю, що студенти відкрили для
себе Анатолія Михайловича заново.

Але, як на мене, газета трохи засерйоз�
на, їй бракує студентських жартів. Цікави�
ми були б і творч| сторінки, на яких можна
друкувати вірші студентів, хоча добре ро�
зумію, що бракує місця. Хотілося б мати
більше інформації з кафедр, яка для сту�
дентів дуже важлива і корисна. А, зважаю�
чи на сучасні події в суспільстві, не зава�
дило б і більше патріотичних статей.

Павло Краснобородов, студент четвер�

того курсу: "Довідуюся про щось нове"

Газету читаю регулярно, і це для мене вже
традиція. Знаю, що зможу довідатися
щось нове про життя в КНУБА|.

Мені подобається, що "Архітектура і бу�
дівництво" висвітлює важливі питання з
життя України і світу, тримає зв'язок з ви�
пускниками університету, які живуть по
всьому світові. Газета є своєрідною ен�
циклопедією з багатьох напрямків, дає ці�
каві статистичні дані. Завжди залюбки чи�
таю опитування, бо там можна побачити
своїх знайомих, довідатися про їхнє став�
лення до тієї чи іншої проблеми.

Підготував Тарас Чумченко,
студент IV курсу

А + Б
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Другий рік кафедра Землевпоряд�
кування і кадастру плідно працює
в рамках програми Темпус

"Розвиток освіти в питаннях управління
земельними ресурсами в Македонії
та Україні" ("LAGOS") 159184�2009�
TEMPUS�SE�JPCR над створенням Ма�
гістерської програми з питань управлін�
ня земельними ресурсами відповідно до
Болонського процесу в 2 університетах
Македонії та 4 українських ВНЗ.

У рамках проекту кафедрою на базі
КНУБА було розроблено і представлено
website "Центру управління земельними
ресурсами", http://land.knuba.edu.ua. В
роботі Центру задіяні викладачі КНУБА і
всіх університетів�партнерів проекту. 

За минулий рік викладачі кафедри та
університетів�партнерів брали участь в
різних заходах, запланованих програ�
мою проекту, спрямованих на підвищен�
ня кваліфікації викладачів та інтеграцію
практики і освіти. 

У січні 2011 викладачі кафедри взяли
участь у методологічному семінарі, ор�
ганізованому Королівським технологіч�
ним університетом (КТН), Стокгольм,
Швеція. Шведські колеги надали можли�
вість ознайомитися з їх досвідом
комп'ютерної підтримки процесу освіти,
процесом дистанційного навчання, ме�
тодами підготовки магістрів. Українські
викладачі запропонували своє бачення
майбутньої магістерської програми. Ці�
кавим є система управління навчанням
"BILDA". Кожен студент має власну сто�
рінку на веб порталі КТН, через яку він
має доступ до матеріалів всіх дисциплін,
які вивчає. Викладачі ж, в свою чергу,
мають власну сторінку, де розміщують
необхідні матеріали для студентів. Це
лекції та матеріали на практичні й лабо�
раторні роботи, завдання для індивіду�
альної роботи студента. Важливо зазна�
чити, що індивідуальні роботи студентів

подаються на перевірку викладачу че�
рез online форму. Вона має чіткі обме�
ження у часі прийняття робіт, і кожен сту�
дент на власній сторінці інформований
про те, скільки часу йому залишилось до
закриття online форми. Після закінчення
терміну подачі роботи через online фор�
му у студента не існує більше можливос�
тей здати свою роботу. 

Найбільш вражаючим для українських
освітян був досвід КТН в перевірці робіт

студентів і докторантів на плагіат. Кожна
робота автоматично перевіряється й
програма висвітлює інформацію, з якою
видно: праця запозичена з інших дже�
рел і робіт, без посилання на автора. У
разі впровадження такої системи в Ук�
раїнських університетах, ми б отримали
невтішні результати після першої же пе�
ревірки студентських робіт: не менш
50% студентів не змогли б здати свої ро�
боти, а більшість з решти навряд чи
пройшли б перевірку на плагіат. 

Протягом осіннього семестру 2011
року викладачі українських університе�
тів партнерів проходили двомісячне
стажування у КТН. Вони вивчали дис�
ципліни землевпорядного напряму, такі
як "Примусове вилучення земель для
суспільних потреб" та "Формування та
види права власності у країнах світу". Це
стажування підвищило не тільки знання
зарубіжного досвіду викладачів у пред�
метній області, а й форму представлен�
ня й манеру викладання матеріалу та
роботу зі студентами. Отриманий моло�
дими викладачами досвід дозволив
модернізувати дисціпліни, які виклада�
ються на кафедрі, та тематику диплом�
них проектів та наукових досліджень. 

У травні 2011 року відбувся навчаль�
ний візит в Аграрний університет Крако�
ва (AUK). Викладачі факультету "Плану�
вання, організації та збереження сіль�
ськогосподарських територій" протягом

візиту ознайомили учасників зустрічі з
системою освіти в Польщі, особливостя�
ми земельної реформи після вступу до
Євросоюзу. Особлива увага була скон�
центрована на методології планування
землекористування. Учасники зустрічі
мали можливості відвідати місцеву Апе�
ляційну Раду (Краків) та представництво
Малопольського воєводства, де відбу�
лась зустріч з землевпорядниками. 

В жовтні 2011 викладачі кафедри ЗіК
відвідали Технологічний Університет
"Аалто" у Фінляндії. Там вони ознайоми�
лись з досвідом в сфері підготовки фа�
хівців в галузі управління земельними
ресурсами. Учасникам візиту було про�
читано ряд лекцій професорсько�викла�
дацьким складом, як Аалто університету,
так і КТН, присвячених особливостям уп�
равління земельними ресурсами на між�
народному рівні. У Національній земель�
ній службі Фінляндії для викладачів було
презентовано види картографічного ма�
теріалу Фінляндії, сучасні методи роботи
землевпорядної служби, тощо. В органі�
зації Newsec, що проводить оцінку неру�
хомого майна, учасники візиту ознайо�
мились з практичними аспектами оціню�
вання різноманітних об'єктів нерухомос�
ті в Фінляндії. В земельному районному
суді представники проекту ознайоми�
лись з винесенням і впровадженням рі�
шень в земельних питаннях, зокрема пи�
таннях щодо вирішення земельного спо�
ру при встановленні земельного сервіту�
ту. Після двогодинного судового засі�
дання представників проекту запросили
на виїзне засідання суду в передмістя
Гельсінкі для ознайомлення із суттю зе�
мельного спору та отримання об'єктив�
ної інформації на місцевості. 

На робочих нарадах консорціуму
проф. О.С.Петраковська, яка представ�
ляла Київський національний універси�
тет будівництва і архітектури, проінфор�
мувала присутніх про останні зміни в уч�
бовому процесі та новини українського
законодавства в сфері освіти та земле�
устрою. Це викликало великий інтерес у
партнерів�учасників.

Дуже прикро, що попри те, що Мініс�
терство освіти і науки, молоді та спорту
України є членом консорціуму проекту,
українським університетам було відмов�
лено в відкритті нової магістерської прог�
рами з управління земельними ресурса�
ми. Тому на сьогодні результати проекту
впроваджуються шляхом удосконалення
існуючих дисциплін в магістерській прог�
рамі з землевпорядкування і кадастру.

О.Петраковська,
завідувач кафедри ЗіК, д.т.н.,

А.Лізунова, к.т.н., доцент,
І.Литвиненко, ст. викладач

Доля його міцно пов'язана з нашим
університетом. Близько чотирьох
десятків років Всеволод Євдокимо�

вич очолював добрий творчий колектив –
кафедру нарисної геометрії та інженерної
графіки. Тут він розвинув наукову школу,
яку створив його вчитель, професор Сте�
пан Митрофанович Колотов (1880–1965).
Галузі основних наукових інтересів профе�
сора – геометричне моделювання та оп�
тимізація поверхонь стосовно до констру�
ювання тонкостінних покриттів у архітекту�
рі, архітектурна біоника та біодизайн, дос�
лідження теоретичних проблем технічної
естетики. Під керівництвом В.С.Михай�
ленка захистили дисертації 10 докторів та
65 кандидатів наук з України та різних кра�
їн близького й далекого зарубіжжя. Він –
автор 425 наукових та методичних видань,
має винаходи і ін.

Обличчю професора, Заслуженого дія�
ча науки України В.Є.Михайленка ніколи
не даси його поважного віку. Він завжди в
справі, русі – науці, культурі, мистецтві.
Тому й відомий в університеті всім: і сту�
дентам, і викладачам, й гостям. Жодного
святкового концерту не відбудеться без
його участі: починаючи з 1949 року, коли
закінчив музичну школу вокалу, протягом
життя професор Михайленко милує нас
виконанням класичних оперної та україн�
ської пісень. У 2012�му Всеволод Євдоки�
мович відзначає і 60�ті роковини сімейно�
го життя. З дружиною Оленою Георгіївною
вони виростили і виховали двох синів.

Захопленням професора Михайленка
є й живопис олійними фарбами. Свої жи�
вописні твори він із охотою дарує друзям
та співробітникам КНУБА… Газета поп�
росила ювіляра відповісти на питання:
– Всеволоде Євдокимовичу, ви від�

дали роботі в КНУБА 60 літ власного

життя… Скажіть чи можна порівняти

ставлення до роботи та навчання

викладачів і студентів 70–90�х років

та нинішніх… І у який бік (покращен�

ня чи навпаки)?

– Ставлення до роботи викладачів істот�
но не змінилося. Щодо відношення сту�
дентів до навчання, то, на мою думку,
погіршилося. Раніше в академгрупі на
екзаменах було 4–5 "п'ятірок", нині ж є
групи, де немає жодної "п'ятірки". Мож�
ливо, це через відсутність конкурсу у
2011�му, і я сподіваюсь, що цього року
буде конкурс і ситуація поліпшиться.
– Чи відчуваєте ви різницю поколінь

студентів вашого часу і нинішніх? Чи

важко навчати сучасних студентів вза�

галі й нарисній геометрії, зокрема?

– Підчас мого студентства переважна
більшість намагалася отримати "п'ятірку"
або "четвірку", нині ж у багатьох таке ба�
жання практично відсутнє. Можливо, це
тому, що теперішній студент вважає все�
сильним комп'ютер. Але якщо він не во�
лодіє методами розв'язання конкретних
задач "нарисної геометріі", то комп'ютер
йому не допоможе.
– Яка подія за час тривалої роботи в

навчальному закладі запам'яталась

понад усе? 

– Проведення Х�ї Всесвітньої конферен�
ції ISGG геометрів і графіків 2002 року в
нашому КНУБА. Відбувається такі конфе�
ренції раз на два роки, при цьому зміню�
ються не лише країни, але й континенти:
IX�та відбулася в Південно�Африканській
республіці (2000), а XІ�та – в Китаї.
– Як ставитесь до життя: песимістич�

но чи оптимістично? Чим це обгрун�

товуєте?

– Завжди ставився до життя оптиміс�
тично, намагався, щоб не було у мене
жодного "порожнього" дня, коли б не
отримав ніякого результату в будь�якій
області своєї діяльності. Як правило,
напередодні планую, що зробити нас�
тупного дня й отримую задоволення від
досягнутого.
– Яке Ваше життєве кредо?

– Намагаюся слідувати настанові бать�
ка: "Ніколи не відмовляйся зробити
будь�кому добро, якщо це не завдасть
тобі відчутної шкоди".

Щиро вітаємо з уродинами! Доб�

рого здоров'я, творчої наснаги й жит�

тєво го оптимізму на літа!

Підготовлено газетою

Можу вас запевнити, все було
як у класика: всі молоді, вдалі
красені як на підбір, справжні

богатирі та ще й веселі і не позбав�
лені гумору. Хіба можливо не роз�
губитись? Але наше досвідчене і най�
більш об'єктивне журі впоралось з
задачею, адже до його складу входи�
ли спонсори заходу, представники
виховного відділу, центру культури і
дозвілля й профкому університету.

Велике спасибі усім нашим спонсо�
рам: магазину подарунків "PIP�HOP",
Київ�центру "КЕМПУС", фітнес�центру
"СПАРТА", ресторану "ЧЕЛЕНТАНО",
фото�відео студії В'ячеслава Зіневича,
журналу "MEN'SHEALTH", клубу

"Форсаж", кінотеатру "Су�
путник". 

Особлива ж подяка за
підтримку та допомогу у
проведенні заходу ректо�
рату та профспілковому
комітету університету.
Саме проректор з нав�
чальної роботи та ком�
плексного розвитку
Геннадій Володимирович
Лагутін та голова профко�

му Анатолій Степанович Ваколюк зав�
жди відкликаються на всі наші проб�
леми і всіляко сприяють студентству у
їх починаннях та ініціативах.

Нічний клуб "FORSAGE" дуже тепло
приймав нас у своїх стінах. Дивуюся, як
всі бажаючі помістилися у ньому, адже
величезна кількість глядачів бажали
потрапити туди і підтримати наших най�
талановитіших та найкращих містерів. 

Справді на славу попрацювали ор�
ганізатори шоу, представники сту�
дентської ради факультету ГІСУТ. По
праву велике спасибі заслужила гос�
подиня вечора, голова студентської
ради факультету Анастасія Ковален�
ко, адже саме завдяки її організатор�

ським здібностям та прикладеним зу�
силлям конкурс пройшов як по нотам.

Ведучими свята були зірки КНУБА,
наші голосисті та яскраві Руда (Афана�
сьєва Таня) та Дашка�Ромашка (Шахо�
ва Дарія), які не давали глядачам су�
мувати у перервах між конкурсами.

Увесь вечір панувала тепла та
дружня атмосфера. Та не зважаючи
на це, конкурс не був позбавлений
духу здорової конкуренції, адже хлоп�
ці змагалися за звання найкрутішого
та найзапальнішого містера КНУБА.
Але це не завадило їм здружитися на
репетиціях і підтримувати один одно�
го під час конкурсу. Кожен з них пока�
зав себе на найвищому рівні й заслу�
говує вашого захоплення. 
Ось імена наших героїв вечора:

"Містер посмішка" – Ндонг Енгама
Маркос (№7), "Містер чіткість (конк�

ретність)" – Сергій Цибуля (№4),
"Містер  старанність" – Максим Сар�
нацький (№8), "Містер чарівливість"

– Павло Гороховський (№2), "Містер

розкутість" – Ілля Каменев (№5),
"Містер чарівні очі" – Андрій Шилов
(№14), "Містер пластичність" –

Роман Трохимець (№3), "Містер

уважність" – Олексій Папуч (№10),
"Містер діловитість" – Тарас Продан
(№12), "Містер скромність" –

Констянтин Путін (№13), "Розумник

2012" – Антон Дячков (№1). 
Почесні місця

на п'єдесталі посіли:

"ІІ Віце�містер КНУБА 2012" –

Максим Палій (учасник №6) та
"Віце�містер КНУБА 2012" –

Михайло Корх (учасник №9).
А звання "неІдеальний чоловік

КНУБА 2012" і мегастильну золоту

каску отримав Сергій Єгоров, учас�

ник № 11, з чим ми його і вітаємо.

Нехай говорять, що ідеальних чо�
ловіків не існує, але ж ми з вами знає�
мо, що представники сильної статі
КНУБА – найкращі, найрозумніші та
найзапальніші! Майбутні інженери
вміють гарно працювати і відриватися
на повну. Чекаємо з нетерпінням нас�
тупного року і нового, вже традицій�
ного змагання за звання містера уні�
верситету.

Анна Мороз, студентка ІІ курсу ЗІК, 
секретар ради студентського

самоврядування ГІСУТ 

Удосконалення освіти Люди університету

Містер КНУБА 2012 

НІКОЛИ НЕ ВІДМОВЛЯЙСЯ
ЗРОБИТИ ДОБРО…

В ієрархії наук нарисна геометрія знаходиться десь поруч із математикою,

архітектурою, машинобудуванням і інженерною графікою. Вона розвиває

у студентів інтелектуальні здібності сприйняття простору і, отже, має

незаперечне значення для всіх інженерів, фізиків, архітекторів і дослідни�

ків природи. Креслення – мова інженера, нарисна геометрія – граматика

цієї мови. Саме цьому необхідно навчити майбутніх інженерно�технічних

працівників. У КНУБА для цього і функціонує кафедра нарисної геометрії

та інженерної графіки.

Сьогодні ж наша увага – Всеволоду Євдокимовичу Михайленку. У травні

2012 у нього декілька ювілеїв: 85 – з Дня народження, 70 – з моменту всту�

пу до університету, 60 літ – учбової, наукової та громадської діяльності.

НАЙКРАЩІ,
НАЙРОЗУМНІШІ,
НАЙЗАПАЛЬНІШІ!

Чоловіча краса – поняття дуже специфічне і

індивідуальне. Це стосується як зовнішньої,

так і душевної вроди. Мужність, сміливість,

розум та почуття гумору в усі часи робили щас�

ливчиків, які володіють цими рисами, улюб�

ленцями жінок. Уявіть собі, як важко обрати

серед чотирнадцяти ідеальних представників

сильної статі одного найдостойнішого. Саме

таке нелегке завдання постало перед журі кон�

курсу "неІдеальний чоловік КНУБА". Відбувся

він 21 лютого у клубі FORSAGE напередодні

Свята захисника Вітчизни. Організатором

виступив факультет Геоінформаційних систем

і управління територіями.

МІЖНАРОДНЕ ПАРТНЕРСТВО
КАФЕДРИ ЗіК

Візит до Технологічного Університету "Аалто", Фінляндія  2011 р.

Так виглядала

Афіша

Містер КНУБА 2012" –

Сергій Єгоров

Під час конкурсу панував дух  здорової конкуренції

А + Б

50 50 



4 А + Б

50 50 

Розпочався вечір слова�
ми І.Я.Франка, прис�
вяченими великому

Кобзарю. Пролунали вони з
уст ведучих: Ірини Масло
(ТБКВМ�11) та Станіслава
Вознюка (ПЦБ�13).

Творчість Шевченка бага�
тогранна, неабиякий хист
проявив він у живописі. У
цьому переконали студенти
групи ДАС�15 архітектурного
факультету: Валерія Давидо�
ва, Аліна Бабенко, Анастасія Пелих, Оле�
на Войтишина, Юлія Мєтєліна, для яких
програму підготувала старший викладач
кафедри українознавства І.П.Чилачава.

У чарівний світ шевченківської поезії
запрошували студенти будівельного фа�
культету: Вікторія Хом'як, Євген Сергеєв,
Ярослав Люти, Віктор Васильєв; будівель�
но�технологічного: Владислав Жовтуха,
Олександр Петрівний, Олексій Петік,
Анастасія Мороз; факультету автоматиза�
ції та інформаційних технологій: Оксана
Щербань, Анна Селищева, Олена Дани�
люк, Ольга Рогоза, Ігор Мороз. Вони дек�
ламували твори Т.Шевченка "Тече вода з�
під явора", "До Основ'яненка", "Катери�
на", "Сон", "Полякам", "Гайдамаки" з над�
звичайною проникливістю, відчуттям гли�
бини образів.

В Україні, напевне, не знайдеться лю�
дини, яка хоча б раз у житті не перегор�
нула сторінок "Кобзаря". Творчість мит�
ця не можна не любити, вона не зали�
шає байдужим нікого. Хвилює, повчає,
тривожить душу. Читаючи поезії Шев�
ченка, ми не лише милуємось доскона�
лими краєвидами, а й спостерігаємо, як
природа співпереживає, співчуває геро�
ям, постає основою для змалювання

трагічних сторінок народного життя. Че�
рез твори Кобзаря у всіх поколінь його
нащадків формується світосприйняття
загальнолюдських цінностей, бо цен�
тральні образи творів – любов, істина,
воля, добро, мати, Україна. Т.Шевченко
підніс українську мову. Його настановою
свого "не цуратись" живляться душі ба�
гатьох поколінь українських патріотів.

Творчість геніального поета справила
великий вплив і на розвиток музики. Так,
на слова Шевченка створено надзвичайно
багато пісень, чотири з яких: "Ой, на горі
ромен цвіте", "Радуйся, ниво неполитая",
"По діброві вітер виє", "І золотої, і дорогої"
прозвучали на нашому вечорі у виконанні
автора музики Ігоря Якубовського та сту�
дентів: Віталія Гука (соліст), Артема Сясь�
кого, Віктора Васильєва, Тетяни Білін�
ської, Галини Онищенко. Гучними оплес�
ками оцінили присутні й майстерність ви�
конання інших пісень Віталієм Гречухою,
Дариною Козаченко, Дмитром Шурхалом,
Іриною Можняк, Андрієм Солов'єм, Тетя�
ною Хлань, Данилом Нізсковським, Яною
Бендерською, Віталієм Коломійцем, Євге�
ном Омельчуком, Олегом Данілішиним.

Так, на вечорі перегортались сторінки
біографії великого поета, розкривались

важливі віхи його життя.
Сприяли поглибленню нашо�
го розуміння духа великого
попередника й роздуми су�
часних представників красно�
го письменства, яких цитува�
ли ведучі програми.

Урочистими рядками пое�
зії закінчився захід, який доз�
волив усім присутнім ще раз
поринути у неповторний світ
шевченківської поезії. Яскра�
вою ілюстрацією стала вис�

тавка творів, яку підготувала бібліотека
на чолі із директором Н.І.Хілобоченко.

Небайдужих до українського слова – пе�
реможців олімпіади з української мови – на
вечорі нагородили почесними грамотами
від ректорату та грошовими преміями від
товариства "Просвіта". Перше місце здо�
був студент ПЦБ�24 Олександр Шусть,
друге – Анатолій Артикула (ПЦБ�12) та Те�
тяна Бур (МО�11); третє місце отримали:
Анастасія Мороз (ТБКВМ�11), Олеся Дро�
гобич (МО�11) та Тетяна Альохіна (АБС�14�
А). Привітали переможців завідувач ка�
федри українознавства – доцент Н.І.Па�
щенко та Голова університетського осе�
редку товариства "Просвіта" – професор
М.Г.Ярмоленко. 

Україна сьогодні вільна, незалежна
держава. Це те, про що мріяв Шевченко.
Слова "Україна" та "Шевченко" стали для
нас тотожними поняттями. Уявити україн�
ців і себе без Шевченка все одно, що бути
без неба над головою. Нас просто не існує
без геніального натхненника державного
відродження вільної України. У ньому – вся
історія наша, все буття і мрії, про що пере�
конались ми на Шевченківському вечорі. 

Оксана Бичкова,
студентка групи ПНК�21 

• Ім'я Тараса Шевченка відоме в

усьому світі: у багатьох країнах йому
встановлено пам'ятники, його твори
перекладені майже на всі мови світу.
Його ім'ям в Україні названо навчаль�
ні заклади (Київський національний
університет, Луганський педагогічний
університет і Придністровський дер�
жавний університет в Тирасполі).

• Театри, площі, вулиці, міста... Тбілісі і
Вільнюс – вулиці, Москва – набереж�
на, столиця України – центральний
бульвар, площі – в Києві, Санкт�Пе�
тербурзі, Лондоні і Нью�Йорку носять
ім'я видатного сина українського на�
роду – Тараса Шевченка. Національ�
на опера України теж носить це ім'я. 

• З 1924 року казахське місто Форт
Олександрівський носить назву Форт�
Шевченко, а з 1964 по 1991 роки місто
Актау називалося "Шевченко". Серед
місцевих жителів Мангістауської об�
ласті Казахстану, де був Т.Г.Шевченко,
ім'я Тарас вважається поширеним.

Життя і творчість поета і художника
були втілені в кіно. Український
радянський актор, театральний

режисер, кінорежисер, театральний пе�
дагог Амвросій Бучма (1891–1957) зіграв
Тараса Шевченка однойменному двосе�
рійному німому фільмі в 1926 році; зня�
тий фільм на Одеській кіностудії.

Микола Надемський (1892–1937) – ук�
раїнський театральний актор і режисер –
зіграв кріпосного хлопця Івася, якого пан
здає на Кавказ у солдати (Шевченко) в
історичному фільмі режисера Івана Ка�
валерідзе "Прометей" (1936). 

У 1951 році режисер Ігор Савченко
створив історико�біографічний фільм
"Тарас Шевченко". Роль опального пое�
та зіграв видатний радянський актор,
режисер, сценарист, педагог Сергій
Бондарчук (1920–1994). У головних ро�
лях визначні актори СРСР Іван Перевер�
зєв та Євген Самойлов. 

Роль молодого Тараса Шевченка у
фільмі "Сон" в 1964 році виконав україн�
ський радянський актор, режисер, сце�
нарист Іван Миколайчук (1941–1987).
Роль принесла йому загальне визнання.

Режисер Станіслав Клименко в 1992
році зняв 12�серійний серіал "Тарас
Шевченко. Заповiт". Це фільм�портрет
Тараса Шевченка, знятий з використан�
ням документального матеріалу, кадрів з
української кінокласики, ігрових епізо�
дів... У головній ролі Тарас Денисенко,
якого, здається, сама доля, наділила ар�
тистичним даром і неабиякою зовнішніс�
тю. Представник відомої "кінематогра�
фічної" сім'ї кінорежисера Володимира
Денисенка і кіноактриси Наталії Наум.

До 200�річчя від дня народження
поета, який відзначатимуть у 2014 році;
режисери готують два фільми
і 8�годинне представлення про Тараса
Шевченка...

КИЇВСЬКІ ОСОБНЯКИ

РОДЗЯНКА

Розмістилися вони на вулиці Ярославів
Вал, яка славиться своїми красивими
особняками. А елегантний і стриманий
будинок під но�
мером 14а та
розкішний і пред�
ставницький бу�
динок № 14б –
шедеври архітек�
тури – були зве�
дені на замов�
лення полковни�
ка�кавалериста
Леоніда Родзян�
ко в 1908–1910
роках. Проект першого створив архітек�
тор німецького походження Мартін Клуг.
Він є автором понад десятка ошатних до�
хідних будинків у Києві. Другу будівлю за
№14�б розробив зодчий Микола Яскевич.

Ось уже 20 років особняк Родзянко, що
в будинку 14а, є домом для театру "Су�
зір'я". Відвідувачі театру відчувають особ�
ливу атмосферу старовинного особняка.
"Він живий. Тут все справжнє. Глядачі от�
римують тут натхнення. А девіз нашого
театру – кожну мить нашого життя потріб�
но не проживати, а святкувати", говорить
Олексій Кужельний, художній керівник те�
атру. Інтер'єр цього багатого будинку збе�
рігся з дореволюційних часів. Таке буває
дуже рідко. 

Полковник Леонид Родзянко зводив
свої особняки для здачі приміщень в арен�
ду. Отже, грошей на оздоблення не шко�
дував. Він, до речі, доводився кузеном ро�

сійському міністру Михайлу Родзянко,
який очолював Державну Думу двох скли�
кань. Фасади особняків Родзянко прикра�
шені вишуканою ліпниною, є там ініціали
самого полковника, чоловічі маски, граці�

озні німфи, що утримують важку арку.
За легендою, ці маски зображують ви�

конроба і архітектора, які проводили рес�
тавраційні роботи в будинку. Власна сім'я
полковника також жила тут у шикарній
квартирі, займаючи два поверхи в будин�
ку 14�б. Їх апартаменти відрізнялися воіс�
тину палацової пишністю.

Потрапивши у квартиру Родзянко, опи�
няєтеся в "італійському дворику": в залі
великі мармурові сходи, які звиваються,
ведуть на другий поверх. Стіни в залі де�
коровані ліпниною, в нішах – античні коло�
ни, у сходинок – скульптури дівчат з гле�
чиками, а на віконному вітражі зображе�
ний герб родини Родзянко.

Багато чого в інтер'єрі будинку гово�
рить про характер самого хазяїна – завзя�
того любителя коней і полювання. Так, у
кімнаті господаря стелю по периметру
прикрашають картини зі сценами полю�

вання, а на стіні над каміном барельєф са�
мого Родзянко верхи на коні. Колишній
кавалерист Родзянко, дослужився до чи�
ну полковника, вийшов на пенсію і почав
розводити коней, яких купували у нього

найбагатші люди
Російської імпе�
рії. 

За масивними
дубовими двери�
ма – володіння
дружини полков�
ника Родзянко
Олександри –
доньки знамени�
того хіміка Федо�
ра Бейльштейна

(довідниками її батька, Федора Федоро�
вича, хіміки користуються до сих пір).
Портрет Олександри Федорівни висить
над каміном. Дружина полковника була
душею світських вечорів. В її вітальні зби�
ралися письменники, музиканти та акто�
ри. Тут звучала музика, читалися вірші,
влаштовувалися домашні вистави. Ста�
рий патефон і фортепіано немов нагаду�
ють про минулі часи.

У великому залі сім'я Родзянко влашто�
вувала Різдвяні ялинки для дітей. Посе�
ред кімнати ставили велику ялинку, нав�
коло якої діти водили хороводи. Цим за�
лом не можна не захоплюватися. Тут вра�
жає все – ніжні скульптури янголят, вишу�
кана ліпнина на стінах, величезна люстра
над головою. Якщо ж зазирнете на виста�
ву до театру "Сузір'я", то побачите все
своїми очима…

І.Геращенкова 

Ось таке собі чудо з'явилося у ве�
ресні 2011 року в центрі нашого
славного міста! Рояль виконаний

із білої мозаїки і ефектно виділяється як
на тлі сусіднього темно�сі�
рого будинку, так і ас�
фальту. Здогадайтеся, хто
є скульптором?

Виконання з мозаїки
видає Костянтина Скре�
туцького, не побоюся цих
слів, кращого скульптора
Києва! Ми знаємо його
завдяки численним пос�
татям і фонтанам на Пей�
зажній алеї, Їжачку в тума�
ні, Осликові в Рильському провулку, Коту
з одноразових виделок. 

Нині же Костянтин створив такий от бі�
лосніжний рояль. Величезне йому спаси�
бі! Чому рояль, чому саме на цьому місці?
Саме такі питання частенько відвідують
здивованих пішоходів. Справа в тому, що

цей рояль насправді є пам'ятником вели�
кому композитору Шопену, 200�річчя
якого порівняно недавно святкувалося у
всьому світі. 

Скульптуру зробили інте�
рактивною. Підходиш до
рояля і, завдяки датчикам
руху, з нього починає гра�
ти музика Шопена. Му�
зичний пам'ятник просто
таки приводить у захват
дітей, які не очікують та�
кого повороту подій! Роз�
ташували його на вулиці
Богдана Хмельницького
неспроста. Причина в то�

му, що поруч з ним знаходиться дитяча
музична школа № 32 (яку перейменують
в школу ім. Шопена), а також польське
консульство. Адже, як відомо, Фредерік
Шопен – поляк.

Підготувала Олена Майстренко,
студентка КНУБА

Неповторний світ шевченківської поезії Ім'я відоме в усьому світі

На пагорбах київських

ЗА ДВЕРИМА СТАРОВИННИХ БУДИНКІВ КИЄВА

ТВОРЧІСТЬ ШЕВЧЕНКА ХВИЛЮЄ, ПОВЧАЄ,
ТРИВОЖИТЬ ДУШУ…

Український народ, як і кожен народ світу, має свої святині. Однією з них, національною гордістю народу є твор�

чість Тараса Шевченка, українського Рембранта, як називали його за життя. Шевченко для нас більше, ніж вели�

кий поет, він – національний пророк. Щорічно у березні і травні по всій Україні вшановують нашого національного

генія. 13 березня в нашому університеті відбувся Шевченківський вечір. Автором сценарію та режисером свята

стала доцент кафедри українознавства М.І Сметанська. 

НАЗВАНІ НА ЙОГО ЧЕСТЬ

ХТО ЗІГРАВ
ТАРАСА ШЕВЧЕНКА В КІНО

ЧОМУ РОЯЛЬ
САМЕ НА ЦЬОМУ МІСЦІ?

Немає на світі міста красивіше, ніж Київ – писав Михайло Булгаков. І дійсно, Київ набув слави одного з найкраси�

віших і найприємніших міст Європи завдяки потопаючим в зелені особнякам, оточуючим їх садам і тихим вулич�

кам. Значення історичної двох–триповерхової забудови для Києва важко переоцінити. Стиль київських особняків

був в основному класичним. Схожими будинками забудовували Варшаву, Ригу, Петербург. Хіба що для Києва ха�

рактерні споруди з жовтої цегли. Глину для нього добували в Корчуватому, на Мишоловці, в Пирогові. У минуло�

му столітті революція, громадянська війна, репресії практично знищили і мешканців особняків. Так що, без пере�

більшення, особняки – маловивчена сторінка життя Києва. Цінним є кожен спогад, кожен факт. Читайте!

Пам'ятник Т.Шевченку  в Чернігові

Київське чудо з мозаїки  в центрі міста

Фредерік Шопен
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Євро вже незабаром, але не треба
забувати про Прем'єр�лігу сезону
–  2011–2012. 4 березня відбувся

черговий матч "Динамо"�"Арсенал". Дві
київські команди "Динамо" та "Арсена�
лу"на НСК "Олімпійський" відвідали
51284 глядачів. Це рекордна аудиторія
футбольного поєдинку в Прем'єр�лізі
сезону – 2011/12. До цього титул най�
більш відвідуваного матчу утримував по�
єдинок "Шахтаря" і "Металіста", що зіб�
рав на "Донбас�Арені" 45204 глядачів.
Варто зазначити, що рекорд за відвіду�
ваністю за всю історію чемпіонату Укра�
їни належить матчу сезону – 2000/2001.
Тоді на гру "Динамо" і "Шахтаря" прий�
шли подивитися 73500 глядачів. Це до�
сягнення перевершити зараз вже не�
можливо, адже після реконструкції НСК
"Олімпійський" вміщує трохи більше
69000 глядачів.

Футболістами, що відкривали цей
матч, стали зірки "Динамо" різних років, а
саме Олег Блохін (лауреат 1975 р.), Ігор

Бєланов (1986 р.) та Андрій Шевченко

(2004 р.). Вони були володарями Золото�
го м'яча як кращі футболісти Європи.

Матч розпочався о 17.30 гучними оп�
лесками і свистом: зібралась досить ва�

гома кількість вболівальників, більшість з
яких, безперечно, "динамівці"… Всі очіку�
вали захоплюючу гру, але…. "не так ста�
лося як гадалося". Після першого тайму,
команди не порадували вболівальників
ані голом, ані захоплюючою грою.

Болільники, засмучені, продовжували
надіятись і вболівати кожен за свою ко�
манду. І от, на 65 хвилині Алієв підняв усіх
з сидінь стадіону і вболівальники просну�
лися після такого періоду очікування. На
цьому кількість голів залишилась незмін�
ною і матч закінчився з рахунком 1:0 – на
користь "Динамо". Перемога стала для
них шостою поспіль, причому в п`яти ос�
танніх команда не пропускає. Перемога
у першому "весняному" турі стала для
"Динамо" 460�ю у чемпіонатах України.
Відзначимо, що всього "біло�сині" про�
вели в турнірі 615 матчів, в яких також
108 раз зіграли в нічию і 47 – програли
(різниця м`ячів – 1349:377).

Щодо організації матчу, то його влаш�
товувачі безвідповідально ставляться до

окремих організаторських моментів. От,
наприклад, одна із, напевно, найголовні�
ших проблем – турнікети "Олімпійського"
виходили з ладу і не могли пропустити на
матч всіх бажаючих. Хоча на сьогодні
Президент Федерації футболу України 

Г.М.Суркіс зазначив, що зараз на
"Олімпійському" працюють відповідні
технічні служби. Вони повинні проаналі�
зувати ситуацію і до початку чемпіонату
усунути причини організаційних збоїв.
Г.М.Суркіс вважає, що проблема виходу
з ладу турнікетів ще й у тому, що вболі�
вальники, пройшовши самі, передавали
квитки через паркан друзям, оскільки на
вході потрібно до датчика прикласти
штрих�код, який і надає сигнал спрацю�
вання турнікету. 

Ще проблема: неналежна робота стю�
ардів. Так, приходити на стадіон зі свої�
ми продуктами не дозволяється. У тако�
му випадку при вході є спеціальні камери
схову. Глядачі ж це зробили запросто і
тому, на стадіоні спостерігалося лушпин�
ня від насіння соняшника. Не дозволено
також курити та знаходитися на стадіоні
в нетверезому стані – стюарди, напевно,
цього не бачили або просто не справля�
лися зі своїми обов'язками… У результа�
ті: море ненормативної лексики і… жах�
ливе враження від перегляду. 

Щодо висновку лише по одному матчу
– стає страшно, що ж подумають про ук�
раїнців в цілому? Якщо організатори та
робочий персонал так ставиться до сво�
єї роботи, той й глядачі не повністю вико�
нують заведені правила. На мою ж думку,
всі покинули стадіон з надією у серці, що
на ЄВРО�2012 керівництво та адмініс�
трація зроблять належні висновки, а вбо�
лівальники дотримуватимуться правил.

Оксана Бичкова,
студентка ПНМ�21, студкор газети

За останні роки, якщо вірити соціо�
логічними дослідженням, дуже по�
низились рейтинги України в різно�

манітних сферах. Як кажуть, ми перші у
всьому, що шкодить здоров'ю. Це поши�
рення ВІЛ�СНІДУ, дитячого алкоголізму,
наркозалежності та ін. Окрім цього, Укра�
їна у світі асоціюється з негативними по�
літичними процесами і заробітчанами.

У червні кожен українець матиме на�
году переконати світ, що ми висококуль�
турна і духовно зріла нація, попри, що у
нас не надто високий економічний рі�
вень. Можливо, в нас не буде особливо
комфортабельних готелів, нема дуже
ідеальних доріг і транспорту, як у країнах
Європи. Деяким вболівальникам дове�
деться випробувати себе у ролі студен�
тів – мешкати у звичайних університет�
ських гуртожитках… Але переконана:
перші враження зміняться після спілку�
вання з людьми.

Що мене найбільше тішить: переваж�
на більшість українців очікують на чемпі�
онат саме для того, щоб наша держава
Україна сприймалася в світі краще. Лю�
ди думають не про якісь економічні пе�
реваги чи перспективу інвестування в
майбутньому, вони бажають проде�
монструвати нашу культурну спадщину,
традиційну щирість, відкритість і освіче�
ність. У всьому цьому Україна не посту�
пається високо розвинутим країнам і ми
доведемо, що українці – європейська
нація зі збереженою духовністю. Пропо�
ную читачам декілька відповідей моїх
опитуваних. 
Римма Мирська, студентка IV курсу

КНУБА: "Враження про нашу країну

залежить від кожного з нас"

Про Україну говорити почнуть більше:
люди дізнаються, де взагалі наша країна
знаходиться. Але якими будуть ці вра�
ження залежить від нас, від кожного. Ба�
гато країн після Євро мали позитивні
зміни у своєму розвитку та економіці. Я
записалася у волонтери, мені така без�
посередня участь буде надзвичайно ці�
кава, тому що це нагода познайомитися
з представниками різних країн. Є і пев�
ний негатив: навчальний рік має раніше
завершитися, студенти змушені звіль�
нити гуртожитки і ми в пришвидшеному
режимі складатимемо сесію.

Володимир Самійленко, студент

ІІ курсу: "Маємо показати, що ми –

європейці"

Про нас дізнається Європа і світ. Багато
людей відвідають визначні місця, поба�
чать, що тут нормальні європейці, а не
якісь дикуни. Отже, маємо показати се�
бе з найкращого боку, створити власний
європейський імідж, адже ми – частина
Європи. Сподіваюся, що думки про нас
зміняться в позитивний бік, а про Київ і
киян насамперед. Працював кілька ро�
ків гідом, коли до Києва приїздили ту�
ристи з різних міст і селищ. Всі поверта�
лися лише з найкращими думками і вра�
женнями про наше місто. Шукатиму
можливість потрапити на матчі. Якщо ж
не вийде, то відстежуватиму ігри по те�
лебаченню, бо не лише цікавлюся фут�
болом, а регулярно граю сам.
Микола Батурик, студент ІІІ курсу:

"Це неабияка подія"

Так я охарактеризував би масштаб події.
Багато людей, які досі нічого не знали про
місто над Дніпром, побачать його красу,
поділяться враженнями зі співвітчизника�
ми. Хоч є і мінуси. Насамперед, великий
наплив туристів і місто непросто буде та�
ке навантаження витримати. Я шукатиму
можливість потрапити на чемпіонат, ос�
кільки це знакова подія і запам'ятається
на все життя. Можливо, поїду в інші міста,
де проходитимуть ігри, чи до Польщі.
Галина Білик, студентка V курсу:

"Вже є поліпшення"

Помітила, що чемпіонат впливає пози�
тивно: відремонтовано дороги, покра�
щується інфраструктура міста, побуду�
вали готелі і реконструювали НСК
"Олімпійський". До речі, завідувач ка�
федри теоретичної механіки КНУБА,
доктор технічних наук, професор Віктор
Васильович Гайдайчук був учасником
завершальної реконструкції НСК "Олім�
пійський", досліджував міцність і стій�
кість навісу над трибунами стадіону. 

Думаю, що завдяки зацікавленню на�
шою країною, покращиться і рівень життя.
Зрозуміло, що є й певні незручності, але
можна трошки потерпіти задля події тако�
го масштабу. Я не вболівальник, але все ж
відстежуватиму ігри, бо це знакова подія в
історії України, яку треба бачити і знати.

Марина Жарт, студентка

Метою конкурсу було зацікавити й
об'єднати людей небайдужих,
які через об'єктив фотоапарату

вміють зупинити мить, людей невгамов�
них, талановитих. 

Поважному журі у складі: декана ар�
хітектурного факультету – О.В.Кащен�
ка, доцента кафедри малюнку і живопи�
су – В.А.Малиновського, доцента ка�
федри прикладної математики –
О.В.Гордої було не просто у визначенні
кращих фоторобіт, їх було більше двох�
сот. Роботи всіх 27 учасників порадува�
ли художнім баченням навколишнього
світу, увагою до людей і життя, творчим
підходом, гумором. Саме тому було ви�
рішено відмітити абсолютно всіх учас�

ників, розширити перелік
номінацій.

Привітати учасників і
гостей фінального вечора
прийшли солісти шоу�те�
атру будівельного фа�
культету "Крила ангела"
(продюсери, доценти
Н.І.Нікогосян, Ю.Е.Тимо�
феєв, художній керівник
І.Котлярова), відомий гля�
дачам ще з часів серії
"Прокинься і співай". Хо�
четься відзначити не ли�
ше ведучих акторів колек�
тиву Іванну Котлярову, Ан�
ну Насонову, Анастасію
Мірошніченко, а й нове
поповнення: Дар'ю Селі�
ванову й Тетяну Білінську,

а також звукорежисера Володимира
Вильчинського. 

Справжнє диво на імпровізованій
сцені видала команда по футбольному
фрістайлу "Укрфрістайл" у вигляді
фантастичного каскаду рухів з м'ячем,
доступне лише майстрам справи. Ак�
тивну участь в університетських захо�
дах бере наш випускник, автор�вико�
навець Сергій Головач. Велику насоло�
ду отримали глядачі від виступу дівчат
зі збірної КНУБА з танцювальної аеро�
біки (керівник А.А.Бабинець). 

Приз глядацьких симпатій було виз�
начено та вручено під час церемонії
нагородження учасниками незалеж�
ного журі.

Цікаво було дізнатися
про історію фотографії
та переглянути ролик,
який підготувала Олена
Володимирівна Горда,
спеціально для учасників
і гостей.

З заключним словом
звернулась директор
бібліотеки Наталія Іванів�
на Хілобоченко, яка при�
вітала всіх переможців і
висловила надію на по�
дальшу співпрацю та
творчі успіхи. 

Ю.Тимофеєв,
доцент,

продюсер

Ваша думка

ЧИ ВПЛИНЕ
ЄВРО32012 НА ІМІДЖ

НАШОЇ КРАЇНИ?
З'ясувати це зголосилась студентка III курсу КНУБА Марина Жарт. Вона

запропонувала питання, на які треба звернути увагу, щоб розібратися з

проблемою. Опитувала та міркувала також дівчина сама. Читайте її думки.

Фотоконкурс "Стоп�кадр – 2012"

ЗАЦІКАВИТИ І ОБ'ЄДНАТИ НЕБАЙДУЖИХ!
На початку березня завершився фотоконкурс "Стопкадр", і в перший день весни відбулася церемонія нагород�

ження переможців. В урочистій обстановці зустрічали гостей та учасників конкурсу його організатори: колектив

бібліотеки (директор Н.І.Хілобоченко) та співорганізатори – служба волонтерства, благодійництва та милосердя,

очолювана Ю.Е.Тимофєєвим при підтримці ректорату та профкому університету (голова А.С.Ваколюк). Велике

спасибі за допомогу і декану архітектурного факультету О.В.Кащенко. 

Декан О.В.Кащенко нагороджує переможців

Доцент Ю.Тимофеєв визначив кращого… Нагороджує доцент В.А.Малиновський…

Співає солістка театру

"Крила ангела"

Виступає збірна КНУБА

з танцювальної  аеробіки

МАТЧ "ДИНАМО"–"АРСЕНАЛ"
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16–17 березня у спортивному залі

КНУБА пройшов відкритий чемпіонат

КНУБА серед жінок з міні�футболу в

рамках чемпіонату м. Києва.

У змаганнях взяли участь 6 команд:
КНУБА�1 – основний склад, КНУБА�2 –
другий склад, Національний університет
харчових технологій (НУХТ), Національ�
ний медичний університет ім. О.О.Бого�
мольця (НМУ), NRG – жіночий спортив�
ний клуб, ТНТ – жіноча команда, створе�
на компанією по перевезенню вантажів.
Команди були розділені на дві групи:

Потім перші команди із двох груп ро�
зігрували І та відповідно II місце, другі
команди в групах розігрували III, IV міс�
це. Команди, які зайняли останнє місце
в групах, грали за V місце.

За п'яте місце грали команди ТНТ та
NRG. Переконливу перемогу з рахунком
0:10 отримала команда NRG та здобула
п'яте місце.

За трете місце боролися команди
КНУБА�2 та медичного (НМУ). З початку
гри команда медиків трошки розгубилась і
не змогла організувати атакуючі дії. Вони
апелювали до судді, вважаючи, що за
КНУБА�2 грають дівчата з команди КНУБА�1,
більш сильної. Але це було неправдою.
З часом команда медиків змогла зібрала�
ся й виграла з рахунком 10:0. Так команда
Національного медичного університету ім.
О.О.Богомольця (НМУ) здобула III місце.

У фіналі грали команди НУХТ та КНУБА�1.
З перших хвилин гри наша команда
показала свою перевагу. Хоча команда

НУХТ і вважалась фаворитом змагань.
Команди КНУБА�1 і НМУ ім. Богомоль�

ця зустрілися у грі вперше. Спортсменки
кожної з команд не знали футбольних
здібностей одна одної, тому перша їх
гра стала для них найтяжчою. І все�таки
нашій команді вдалося виграти з пере�
конливим рахунком 7:3. 

Дуже гострою і напруженою вияви�
лась гра зі спортсменками з жіночого
спортивного клубу NRG. Ми зустрічалися
з ними тричі й жодного разу не виграли.
Нашій команді в обличчі випускниці ГІСТ
Тамари Модебадзе вдалось забити єди�
ний гол і утримувати цей рахунок. Супро�
тивники ж дуже наполегливо намагалися
забити та виграти у нашої команди…

Таким чином маємо підсумок: 1 місце
– КНУБА�1; ІІ місце – НУХТ; ІІІ місце –
НМУ ім. Богомольця; IV місце – КНУБА�2;
V місце – NRG; VІ місце – ТНТ.

Висловлюємо велику подяку на�

шим дівчатам: Альоні Боресевич –
ПНК�41; Даші Банніковій – АБС�33А; Юлії
Кравчишин – АБС�32Б; Ясі Семенець –
АБС�47; Дар'ї Селівановій – ПЦБ�13;
Маргариті Куприненко – АБС�12А; Яні
Бендерській – ТБКВМ�11; Лілі Юрченко –
АБС�12А; Юльяні Джурляк – АБС�12А;

Інні Корнейчук – ВВ�11;
Альоні Колдун – ОДПМ�
21; Любі Немеш – під�
готовчі архітектурні курси;
Ірі Шульзі – ГІСТ�31.

Випускницям КНУБА:

Ользі Тямчик, Марії
Уніченко, Майї Фам, Ирі
Лютій, Тамарі Модебад�
зе, Ганні Поліщук, Дар'ї
Горбатюк. Подальших ус�
піхів нашим дівчатам!!!
Так тримати!!! 

Саїда Гасанова,
тренер�викладач

з міні�футболу

Успортсменів – яскрава подія. Від�
бувся чемпіонат з міні�футболу се�
ред чоловіків, який проходив з 13

лютого до 13 березня. 24 команди вирі�
шували між собою, хто буде чемпіоном.
Кожна гра для учасника була, як остання. 

Турнір проходив по змішаній системі,
тобто спочатку команди грали на виліт, а

потім відбувався груповий етап. Найціка�
віше було в останньому матчі, де в фіналі
зустрілись кращі з кращих, команда Архі�
текторів та ПЦБ. Гра була дуже насичена
на голи. Але фортуна була на стороні Архі�
текторів. Вони зуміли доказати всім, що
заслуговують на звання чемпіонів КНУБА.
Третє місце посіла команда ФАІТ. Всі

спортсмени вдячні своєму тренеру – це ст.
викладач кафедри фізвиховання Є.О.Нау�
мець. Він все зробив для того, щоб спор�
тивні змагання на рівні університету заці�
кавили студентів, виявили талановитих,
залучили велику кількість болільників.

Д. Попов, студент ПЦБ�22

Боксер здає кров.
Медсестра, зав'язуючи
жгут:
– Так, працюємо кулач�

ком!
– По корпусу або

в щелепу?


Боксера може образити кожен, але не
кожен встигне вибачитися.


Що таке футбол? Загалом, як би вам,
інопланетянам, пояснити... Коротше, це
коли двадцять дві людини не п'ють, не
курять, стежать за здоров'ям і постійно
займаються спортом. А тисячі інших лю�
дей за них боліють, п'ють, палять і псу�
ють нерви і здоров'я один одного.


– Курс навчання гірськолижника склада�

ється з трьох частин, – повчає інструк�
тор, – навчитися одягати лижі, навчи�
тися спускатися з гори, і, нарешті, нав�
читися ходити на милицях.


Люблю боулінг, єдине місце, де можна
пити пиво і при цьому думати, що зай�
маєшся спортом.


Після матчу з комп'ютером до Каспаро�
ва підійшов розчарований уболівальник і
сказав:

– Не такий вже ви
великий шахіст, якщо
вас обіграє якийсь
безмозкий комп'ютер.
Каспаров відповів:
– А ви спробуйте для
початку обіграти при�

мітивний калькулятор, а потім погово�
римо.


Два індіанця вперше бачать воднолиж�
ників.
– Чому ця пирога мчить з такою шале�

ною швидкістю?
– Ти, напевно, осліп, Дикий Орел, адже її

переслідують ці люди на лижах! 


На одному гірськолижному курорті пові�
сили такий напис:
"З підйомника не стрибати. Ті, які вижи�
ли, будуть покарані!"


Ведучий:
– Ви не перемогли, але як вам сподоба�

лась сама гонка?
– Самогонка нам сподобалася, тому й

не перемогли.


– Тато, а наша збірна, за теорією ймовір�
ності, коли�небудь виграє в футбол?

– Навряд чи! Тут вже теорія малоймовір�
ності. 

Підібрав А.Макарченко,
студент

А + Б
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СМЕНИ В АНЕК

Жіночий футбол

РЕАЛІЗУЄМО БАЖАННЯ БУТИ ПЕРШИМИ!

ЧЕМПІОНАТ КНУБА З МІНІ3ФУТБОЛУ

Команда плавців КНУБА посіла III
місце на змаганнях "Фестиваль
плавання м. Києва", який заснував

плавець, Олімпійський чемпіон 2000 ро�
ку в Сіднеї Деніс Силантьєв. Склад ко�
манди�переможниці: призери естафети
Кирило Ткач (ПЦБ�42), Вадим Бевз
(АБС�42а), Максим Михайлов (МБ�31а)
– ІІ місце серед чоловіків. Катя Іванова
(ОДПМ�21) – III місце серед жінок, при�
зер естафети. Також Рита Восканян
(ВВ�41) – призер естафети, Оксана

О.Міщенко – асистент кафедри буді�
вельної механіки, Геращенко Олег В. –
к.т.н. провідний науковий співробітник
НДІ будівельної механіки. 

Хочеться наголосити ще на одній пе�
ремозі Кирила Ткача на "Відкритій пер�
шості Солом'янського району з плаван�
ня" в лютому 2012 року, де він виборов II
місце.

С.Пех, тренер команди,
ст. викладач  кафедри
фізвиховання і спорту

Плавання

ДОБИЛИСЯ УСПІХУ

Команда з міні�футболу КНУБА�1

Медаль

за І місце

з міні�футболу

Команда гравців КНУБА�2Назва
команди Місце

Назва
команди Місце

НУХТ I

КНУБА�2 II

ТНТ III

КНУБА�1 I

НМУ II

NRG III

Перша група Друга група

СПОР ОТАХТ Д


